

Title (en)
Pliers for cutting transversely plastic tubes

Title (de)
Rohrabschneidezange zum Querschneiden von Kunststoffröhren

Title (fr)
Dispositif de pince coupe-tube pour couper transversalement un tube en matière plastique

Publication
EP 0827815 A1 19980311 (FR)

Application
EP 97440077 A 19970908

Priority
FR 9611164 A 19960910

Abstract (en)
The cutting pliers comprises two branches (3,4) pivoted to each other about a transverse spindle (5). One branch has a cutting blade (40) at its end and the other branch end has a hollow seat (30) for receiving the tube. The blade has two cutting edges (41,42) forming an obtuse angle of between 120° and 150°. This is such that the angle (alpha) between the cutting edge (41) furthest from the spindle and a straight line (F) passing through a point (43) in the blade and the spindle, is greater than the angle (beta) formed by the other cutting edge and the line. The point describes during pivoting a circular arc (A) which cuts the line segment (D) joining the spindle and the tube centre (C) of larger diameter resting in the seat. The start of the cut is made by the point and the end of the cut is made only by the cutting edge (41) furthest from the pivoting spindle.

Abstract (fr)
Il comprend deux branches (3, 4) articulées en pivotement l'une à l'autre autour d'un axe (5), dont l'une est munie d'une lame de coupe (40), tandis que l'autre comporte un siège en creux (30) destiné à recevoir le tube, la lame (40) comporte deux tranchants (41, 42) faisant un angle saillant compris entre 120° et 150°, et de manière que l'angle (α) formé par le tranchant (41) le plus éloigné de l'axe (5) et une droite (F) passant par la pointe (43) de la lame (40) et l'axe (5) soit plus grand que l'angle (β) formé par l'autre tranchant (42) et la droite (F); et la pointe (43) de la lame (40) décrit un arc de cercle (A) qui coupe le segment de droite (D) qui joint l'axe (5) et le centre (C) du tube de plus grand diamètre susceptible de reposer dans le siège (30). <IMAGE>

IPC 1-7
B26B 17/00

IPC 8 full level
B26B 13/00 (2006.01); **B26B 17/00** (2006.01); **B26D 3/16** (2006.01)

CPC (source: EP US)
B26B 17/00 (2013.01 - EP US); **B26D 3/169** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)
• [DA] CA 1178426 A 19841127 - FORGET DANIEL, et al
• [A] US 5218765 A 19930615 - HUANG CHI C [TW]

Cited by
DE102008046276B4; US11684984B2; WO2019016194A3

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE DK ES FI FR GB GR IE IT LI LU MC NL PT SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0827815 A1 19980311; CA 2213789 A1 19980310; CA 2213789 C 20080226; FR 2753120 A1 19980313; FR 2753120 B1 19981211;
JP H10137460 A 19980526; US 6513245 B1 20030204

DOCDB simple family (application)
EP 97440077 A 19970908; CA 2213789 A 19970822; FR 9611164 A 19960910; JP 24567797 A 19970910; US 92438497 A 19970905